
 

      
Skolebestyrelsesmøde onsdag d. 4-10-2023 kl. 17.00 – 19.30 

 
Rækkefølge for dirigent: Pernille Stadsholt, Louise Juhl Rytter, Jane Ellegaard Holm, Klaus Lundfold, Mette 
Nielsen, Tina Guldberg Olufsen, Jesper Koue 
Tina Vallentin, Christina Egebjerg, Ralf Andersen, Rolf Ebbesen og Pia Fårbæk Jokumsen 
Elevrødder: Alan 
 
Referent: Rolf 
Afbud:  Tina, Alan 

 

 
Dagsorden: Forklaring til punktet 

1. Velkomst v/Formanden 
Dagens dirigent (Mette) 
Mødeleder (Mette) 
Fraværende 
Underskrivelse af referat fra sidste møde 

 
3 min 

 

2. AULA 
Kommunikation 
Vi gør det sammen 
Antimobbestrategi 

 
 
 

45 min 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Diskussion i skolebestyrelsen omkring, hvad er Aula god til, og hvad 
kan den ikke. 
Oplevelser fra skolen og forældre bringes i spil, til en forståelse af, 
hvad kan vi, og hvad kan vi ikke med aula, når vi ønsker der gode 
kommunikation og ”vi gør det sammen”. 
 
Afslutningsvis runder vi ”antimobbestrategien”, Mette og Pia 
fremhæver, hvor de ser, der er behov for præciseringer.  
 
Skolebestyrelsen startede med at se den del af statsministerende 
åbningstale, hvor Aula blev omtalt. 
https://nyheder.tv2.dk/politik/2023-10-03-statsministeren-til-aula-
foraeldre-i-aabningstale-lad-laererne-bestemme 
 
Fordele 
- Kontaktbogen fungerer godt for forældrene. Det er godt, at alle 
oplysninger er samlet et sted.  
- Opslag på Aula virker bedst (skoleopslag), ingen mulighed for 
kommentarer 
 
Ulemper 
- ”Svar alle” funktionen belaster (f.eks. kageordning, kørsel osv.) 
- Informationsmængden er stor, og det medfører, at ”notifikationer” 
skal være slået til. Dette gør det også nemt at gå til tasterne. 
- Sproget kan være hårdt – det er modtageren, der vurderer dette.  
- Der kan være tvivl om forventninger fra lærerne til forældrene – 
hvad skal vi læse/svare på. 
- Ugebrevet kan være fint, men det kan også være ”lidt for nemt” at 
informere i det ”store Aula rum”. Det kan fralægge børnene 
ansvaret med at huske og selv komme hjem og fortælle. 
- Kulturskolens opslag fylder en del, og er kun relevante for få.  
 

https://nyheder.tv2.dk/politik/2023-10-03-statsministeren-til-aula-foraeldre-i-aabningstale-lad-laererne-bestemme
https://nyheder.tv2.dk/politik/2023-10-03-statsministeren-til-aula-foraeldre-i-aabningstale-lad-laererne-bestemme


 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Antimobbestrategi 

 

Orientering om Indskolingens, Mellemtrinnets og Udskolingens brug 
af Aula. Skolen fortæller, at de godt kan genkende tendensen som 
statsministerens beskrivelser i sin åbningstale. Indskoling og 
Mellemtrin bruger Aula som kommunikationsplatform dagligt. Det 
kan være meget massivt, dvs. mange beskeder hver uge. Langt de 
fleste er positive, skrevet i en god tone og med ønske om 
samarbejde. Men der er også nogle, hvor sproget bliver ubehageligt. 
Udskolingen har mere kommunikation med forældre i 7. klasse., 
mindre i 8 og næsten ingen i 9. klasse.   
Udskolingen oplever, at der kan være manglende interesse for Aula 
blandt forældrene i de ældste klasser.   
 
Opsummering:  
 
Ugebreve er en meget høj service. God info om kommende uge og 
sidste uges forløb. Det skal dog give mening for skolen.  
Det er godt med overskrifter og det vigtigste først.  
 
SFO: godt med skema og overblik på Aula.  
 
Opfordring til, at man som forældre beder om at blive kontaktet, 
hvis der er noget der ikke giver mening/overrasket 
ovre/frustrationer. Det er bedre, end at skrive en lang besked, der 
kan få den modsatte effekt end samarbejde.  
 
Bestyrelsesformanden undersøger muligheden for at lave en video 
om brugen af Aula til forældre. 
 
Antimobbestrategi 
Der er dele af antimobbestrategien, der med fordel kan opdateres, 
så de nyeste tiltag/indsatser står oplistet. Dette arbejde fortsætter i 
både bestyrelse og blandt medarbejderen. Derfor kommer punktet 
også på på næste møde. 
 
 

Forsikring? (jf. bilag ”Elever der forvolder skade på 

ting der tilhører Hedensted KOMMUNE” 

  
 
 
 
 

15 min 

Pædagogisk udvalg har lige som bestyrelsen drøftet, hvordan vi 
bedst håndterer, når elever forvolder skade. Og er enige med 
bestyrelsen i beslutning fra sidste møde.  
 
Drøftelse af bilag 
Bestyrelsen havde forskellige forslag til rettelser, som skolen 
tilretter, og får sender til sparring ved kommunens 
forsikringskonsulent. Den færdige tekst sendes ud til alle forældre og 
lægges også på skolens hjemmeside.  
 
 
 
 

Spisning 



 

 
3. Økonomi 

Afslutning af 2023 
Budget 24 og høringssvar 

 
20 min 

Skolens ledelse orienterede om det forventede afslutning af 2023, 
hvor skolen desværre går ud med et større underskud. 
Underskuddet skyldes en overførsel fra sidste år, der ikke er blevet 
dækket ind fra kommunal side, det allerede budgetterede 
underskud på segregering, og en nedjustering i forhold til den 
tildeling, der blev udsendt tilbage i marts. 
 
Bestyrelsen har sammen med skolens MED-udvalg sendt et 
høringssvar til budget 24, det er vedhæftet referatet. 

4. Skolefoto 
Kort opfølgning fra sidste møde 
 
 
 

10 min 

Antallet af bestillinger 
Oplevelsen i afdelingerne 
 
Opfølgning fra sidste møde 
Der er godt 150 elever, der har købt portrætfoto i år. 
Derfor har bestyrelsen besluttet at undersøge mulighed for på sigt at 
ændre det, så det ikke er hvert år der er portrætfoto/eller det er 
placeret på specifikke årgange. 
Bestyrelsen hører nærmere, når der har været dialog med Odense 
Skolefor. 

5. Orientering: 
Formanden 

- Møde med udvalget for læring 
Ledelsen 

- Opstart nyt madtilbud 
Elevrepræsentanter 
Medarbejderrepræsentanter 
Skolebest. Medlemmer 

 
 

20 min 

- Formanden fortæller for mødet med udvalget for læring, 
mandag aften. Der blev orienteret om budget 24 er er mere 
positivt end sidste år. Mellemformer og hvordan udvalg og 
bestyrelser kan være med til at fremme arbejdet med disse. 
Endelig et ønske om, at udvalget for Læring lægge flere 
beslutninger ud i de lokale bestyrelser. 

- Det nye madtilbud fra gymnasiet starter allerede mandag den 
9/10.  

- Skolen orienterede om meddelelsesbogen, hvor der fra i år også 
vil være mål sammen med testresultaterne.  

- Bestyrelsen nikke til, at vi ønsker at åbne op for en sexolog, der 
gerne vil i dialog med vores elever og medarbejder, for at kunne 
udarbejde et nyt materiale, hvor kropsbevidsthed og balance er 
nøgleordet. 

- Ledelsen orienterede om indsatserne på det 
nikotinforebyggende område, dette med baggrund i, at vi i 
øjeblikket oplever nikotinprodukter blandt vores unge 
mennesker. Indsatser er både for alle og individuelt, og for får 
børn og forældre. 

6. Forslag punkter til kommende 
skolebestyrelsesmøde  

2 min 

- Oplæg om arbejdet med fritidslæsning, oplæg fra skolens 
kultur og læringsvejleder 

- Antimobbeplanen 
- Diamantforløb – hvad er det, og hvad kan det 
- Økonomi, afslutning af 23 
- Møde med Ølholm, hvornår og hvordan 

7. Evt 
2 min 

 

Referatet sendes ud til gennemlæsning, ændringer inden for en uge og underskrives til efterfølgende møde 
 
 
Pia Fårbæk Jokumsen / Mette Nielsen   
 
 



 

 
 


